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П Р О Т О К О Л 

 

№ 368 
 

София, 18.12.2024 година 

 

 

Днес, 18.12.2024 г. от 11:51 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в състав „Енергетика“, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 
 

 На заседанието присъстваха членовете на Комисията Александър Йорданов, Благой 

Голубарев и главният секретар Росица Тоткова (без право на глас).  

 

 На заседанието присъстваха Пл. Младеновски – директор на дирекция 

„Електроенергетика и топлоенергетика“, М. Трифонов – началник на отдел „Цени и 

лицензии: електрически мрежи, търговия и пазари“ и експерти на КЕВР. 

 

Откритото заседание се отразяваше от представители на средствата за масова 

информация. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван Н. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № 360 от 13.12.2024 г., т. 3, е осигурена и 

възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

 

Предвид това, Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна 

по преписката лицата, заинтересованите лица за присъствено или виртуално участие в 

откритото заседание чрез програмата за съобщения Skype.  

 

„АЕЦ Козлодуй“ ЕАД, „Национална електрическа компания“ ЕАД, „ТЕЦ 

Марица Изток 2“ ЕАД, „ТЕЦ Бобов дол“ АД, „ТЕЦ Марица 3“ АД, „Електроенергиен 

системен оператор“ ЕАД, „Електроразпределителни мрежи Запад“ ЕАД, 

„Електроразпределение Юг“ ЕАД, „Електроразпределение Север“ АД, 

„Електроразпределение Златни пясъци“ АД, „Електрохолд Продажби“ ЕАД, „ЕВН 

България Електроснабдяване“ ЕАД, „Енерго-Про Продажби“ АД, „ЕСП Златни 

https://www.dker.bg/


[TLP-WHITE] 

Ниво 0 
 

 2 

пясъци“ ООД и ФОНД „Сигурност на електроенергийната система“ са уведомени за 

провеждане на заседанието с писмо на КЕВР с изх. № Е-13-01-21/13.12.2024 г.  

 

Заявили присъствено участие в откритото заседание са: 

 г-н Венцислав Марков – търговски директор в „Национална електрическа 

компания“ ЕАД; 

 г-н Чавдар Стойнев – изпълнителен директор на „ТЕЦ Бобов дол“ АД; 

 г-жа Зорница Генова – директор на дирекция в „Електроразпределителни мрежи 

Запад“ ЕАД и „Електрохолд Продажби“ ЕАД; 

 г-н Щерю Радев – пълномощник на „Електроразпределение Юг“ ЕАД и „ЕВН 

България Електроснабдяване“ ЕАД; 

 г-н Пламен Стефанов – член на УС на „Електроразпределение Север“ АД и 

„Енерго-Про Продажби“ АД; 

 г-н Иван Вълов – изпълнителен директор на „Електроразпределение Златни 

пясъци“ АД; 

 г-жа Галя Тодорова – управител на „ЕСП Златни пясъци“ ООД. 

 

 

„АЕЦ Козлодуй “ ЕАД, „ТЕЦ Марица Изток 2“ ЕАД, „ТЕЦ Марица 3“ АД, 

„Електроенергиен системен оператор“ ЕАД и ФОНД „Сигурност на електроенергийната 

система“ са уведомени за не са заявили присъствено участие или дистанционно участие 

чрез програмата за съобщения Skype. 

 

На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-Дк-1408 от 13.12.2024 г. и 

проект на решение относно изменение на цените на електрическата енергия, утвърдени с 

Решение № Ц-17 от 30.06.2024 г. на Комисията за енергийно и водно регулиране. 

Докладът, изготвен от работна група в състав: Пламен Младеновски, Елена Маринова, 

Милен Трифонов, Юлиан Стоянов, Петя Андонова, Рали Манчев, Радостина Методиева, 

Радослав Райков и Силвия Петрова, е приет с решение на КЕВР на закрито заседание по т. 

3 от Протокол № 360/13.12.2024 г. и публикуван на интернет страницата на Комисията. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Заседанието го започваме с едно закъснение от 45 минути по отношение на 

предварително оповестения час по причина на изключително активното участие на 15 на 

брой топлофикационни дружества в предшестващото открито заседание по отношение 

на цената на топлинната енергия, което наистина е много положителен факт, понеже 

чухме мнението на всички топлофикации практически. 

Относно участниците в това открито заседание ще изчета последователно 

организациите и техните представители, които ще вземат участие и в същия ред ще 

давам и думата, разбира се. Започваме с в „Национална електрическа компания“ ЕАД, 

като становището на НЕК ще бъде представено от г-н Венцислав Марков – търговски 

директор в дружеството. „ТЕЦ Бобов дол“ АД, становището ще бъде представено от г-н 

Чавдар Стойнев – изпълнителен директор на дружеството. „Електроразпределителни 

мрежи Запад“ ЕАД, тук е г-жа Зорница Генова, която е директор на дирекция в 

дружеството, и ще представи становището. „Електроразпределение Юг“ ЕАД, г-н Щерю 

Радев – пълномощник на дружеството, ще представи становището. 

„Електроразпределение Север“ АД, г-н Пламен Стефанов – член на УС, ще представи 

становището на дружеството. Всички участници ще участват пряко в заседанието и няма 

да има участие по канала за комуникация Skype. „Електроразпределение Златни пясъци“ 

АД, г-н Иван Вълов – изпълнителен директор на дружеството. „Електрохолд Продажби“ 
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ЕАД, отново г-жа Зорница Генова ще представи становището, както и г-н Щерю Радев –

ще представи становището и на „ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД. Г-н Пламен 

Стефанов ще представи становището и на „Енерго-Про Продажби“ АД. На края, „ЕСП 

Златни пясъци“ ООД, становището ще бъде представено от управителя г-жа Галя 

Тодорова. 

Относно трите разпределителни дружества, които тук ще представят и 

становищата съответно на снабдителните дружества, ще помоля да го направите в общо 

изказване, а не последователно два пъти да Ви давам думата. 

Започваме с г-н Марков. Г-н Венцислав Марков е търговски директор в 

„Национална електрическа компания“ ЕАД. Здравейте, г-н Марков, заповядайте. 

 

В. Марков – търговски директор в „Национална електрическа компания“ 

ЕАД: 

Здравейте, г-н Председател. Уважаема Комисия, членове на работната група, 

колеги, благодаря на Комисията за реакцията в променените пазарни условия през 

изтеклите пет месеца, пет месеца и половина от действащото решение. Както е казано и в 

доклада на Комисията и фактите го потвърждават, потреблението на бита върви с около 

11,5% над това, което беше в решението от 30.06.2024 г., което наложи НЕК ЕАД 

авансово да изразходва по-голямата част от квотата на „ТЕЦ Марица Изток 2“ ЕАД и 

практически квотата при този темп на разходване би свършила през м. февруари или 

началото на м. март, което поставяше пред риск по-натам осигуряването на енергия за 

крайните снабдители и респективно за битовото потребление. Така че беше крайно 

наложително да се направи това извънредно определяне на квоти и съответно на 

корекция на цените в сферата на електроенергията, така че благодаря на Комисията за 

реакцията и наистина определянето ни на допълнителна квота от страна на 

министерството беше последвано от тази нужда и вече ново ценово решение, което се 

надявам да обвърже енергийния баланс на обществения доставчик, ако няма нови 

съществени изменения спрямо така изчислените количества до края на периода. Като 

цяло решението е балансирано с някои забележки при изчисленията, тъй като цената за 

краен снабдител се изчислява на база годишно потребление, но ще действа от 01 януари, 

докато изчисленията за компенсацията от страна на Фонда се изчисляват на годишна 

база, като се определя годишен лимит. И тук според нас става разкъсване, че цената, 

която ще получаваме от краен снабдител, ще е на 6 месеца, пък Фондът ще е годишно 

изражение компенсацията, което намалява, ако се определят краен предел на средства за 

компенсация на Марица Изток 1, Марица Изток 2, ВЕИ-та и ВЕКП-та под 500 kW 

инсталирана мощност. Това ще го опишем подробно как виждаме тези изчисления и 

защо смятаме, че има недообвързване в баланса между Фонда и компенсацията от цената 

на краен снабдител. Мисля, че ще бъде разбрано защо се случва това. 

Другото, което ни притеснява и което сме възразявали още в становището си към 

решението от 30.06.2024 г., е цената на енергията от ВЕЦ на НЕК ЕАД. Както и тогава 

казахме, количествата, определени като производство от 3,1 - 3,2 ТW, са абсолютно 

непостижими при тези водни запаси, които тогава имаше и които впоследствие 

допълнително бяха не намалени, но пестеливото им използване позволи това да не се 

случи да бъдат намалени. Към момента, ако се запази темпът на производство от ВЕЦ за 

12-те месеца на действие на решението, ще са около 1,3 ТW, а не 3,1 ТW, т.е. малко 

обърнати цифрите, което ще наложи, от наша гледна точка, цената на ВЕЦ да бъде 

коригирана, тъй като при запазване на разходите и изменение знаменателя се получава 

друга цена. Така че и това ще изразим в становището си. 

Трето, само ще помоля Комисията, ако може недвусмислено да се каже, че цените 

действат от 01 януари и да не се очаква някакво действие със задна дата на 
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компенсаторните механизми, защото да не се очаква примерно, че компенсацията между 

старата прогнозна пазарна цена и новата ще трябва де си връщаме някакви фактури с 

„ТЕЦ Марица Изток 2“ ЕАД или с ВЕИ-та и ВЕКП-та. Така че, ако това се каже 

недвусмислено, да не изпадаме в спорове. Това ще бъде изразено в становището и 

навреме ще входираме. Благодаря за дадената възможността да се изкажа. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря, г-н Марков. Пред мен е проектът на решение. Той започва с думите: 

КОМИСИЯТА ЗА ЕНЕРГИЙНО И ВОДНО РЕГУЛИРАНЕ 

РЕШИ: 

Изменя, считано от 01.01.2025 г., Решението, което беше от 30.06.2024 г., и 

следва останалият текст. Тоест директно получихте отговор на Вашия въпрос. 

 

В. Марков – търговски директор в „Национална електрическа компания“ 

ЕАД: 

Има едно изречение накрая, в което се казва, че цените действат за целия 

регулаторен период. Това ни притеснява. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Ще го видим. Мисля, че е съвсем категорично. От 01 януари ще действа 

решението. Що се касае до водните запаси, мисля, че нашата информация е, че към 

момента са на 43% от капацитета на ВЕЦ-овете, което наистина означава много пестеливо 

използване на остатъка. 

 

В. Марков – търговски директор в „Национална електрическа компания“ 

ЕАД: 

Буквално в момента са 64%. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Покрай тези последни валежи. 

 

В. Марков – търговски директор в „Национална електрическа компания“ 

ЕАД: 

Да, ниво около 2% под миналогодишните за същия период, но при наистина 

пестеливо използване. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря. Това беше важна актуализация, защото преди две седмици бяха 

наистина много по-ниски, когато бяха водните режими. Г-н Марков, Вие ще останете до 

края, за да чуете становището на работната група по Вашето изказване. Минаваме към г-н 

Чавдар Стойнев – изпълнителен директор на „ТЕЦ Бобов дол“ АД. Къде е г-н Стойнев? 

Не го виждам. Ако влезе в залата, в края на листа с изказващи се, ще му дам думата. 

Тогава минаваме към г-жа  Зорница Генова, която е директор на дирекция и ще 

представи становищата на „Електроразпределителни мрежи Запад“ ЕАД и „Електрохолд 

Продажби“ ЕАД. Заповядайте, г-жо Генова, слушаме Ви. 

 

 З. Генова – директор „Правно и регулаторно управление“ в 

„Електроразпределителни мрежи Запад“ ЕАД и „Електрохолд Продажби“ ЕАД. 

Благодаря. Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми 

членове на работната група, запознахме се с публикувания доклад. Преди всичко 
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отбелязваме, че с така изготвения доклад се постига баланс между стабилността на 

регулираните дружества и интересите на крайните клиенти. Оценяваме действията, които 

се предприемат от КЕВР, като разумни и предотвратяващи негативното влияние върху 

дейността на електроразпределителните дружества от увеличените цени на 

електроенергията на организирания борсов пазар. Предложената актуализация за 

прогнозната пазарна цена е навременна, точно с оглед на значителното повишаване на 

цените на БНЕП и наблюдаваната тенденция на запазването им на тези нива. По 

отношение на крайния снабдител бихме искали да отбележим, че завишените количества 

на електрическа енергия, които се закупиха от крайния снабдител през ноември, за да се 

осигури потреблението на крайните клиенти, се дължи преди всичко на отчетените 

значително по-ниски температури през ноември. Според публикувания месечен бюлетин 

на НИМХ м. ноември е бил най-студеният от 2012 г. насам. Считаме, че предложената 

корекция на разполагаемостта в производството, за което г-н Марков говори, е 

навременна и ще осигури и сигурност на доставките на регулирания пазар, така че да няма 

никакви смущения и притеснения от страна на крайните клиенти. 

Писмено становище ще предоставим в срока, който ще определите в края на 

заседанието. Благодаря за вниманието. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Аз Ви Благодаря, г-жо Генова. Вие казахте за писменото становище. Г-н Марков, и 

Вие предполагам ще спазите срока, който този път е съкратен. Не е 14-дневен, понеже 

трябва да се вземат решенията до 01 януари. Фактически срокът изтича в 12:00 ч. на 23 

декември. 

 Преминаваме към следващия участник. Давам думата на г-н Щерю Радев, който е 

пълномощник на „Електроразпределение Юг“ ЕАД и „ЕВН България Електроснабдяване“ 

ЕАД. Г-н Радев, имате думата. 

 

Щ. Радев – пълномощник на „Електроразпределение Юг“ ЕАД и „ЕВН 

България Електроснабдяване“ ЕАД: 

Благодаря. Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията и на 

работната група. От името и на двете дружества, които представлявам, ние разбираме 

причините, поради които се налага приемане на ново решение, което да коригира цените, 

които вече бяха определени през юли месец. Считаме, че е постигнат баланс между 

интересите на клиентите и нашите интереси като енергийни дружества. Общо казано, 

нямаме възражения към това, което е изложено в доклада от работната  група. Благодаря 

Ви за вниманието. 

 

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Аз Ви Благодаря, г-н Радев. И преминаваме към г-н Пламен Стефанов. Той е член 

на УС и ще представи становището на дружествата „Електроразпределение Север“ АД и 

„Енерго-Про Продажби“ АД. Г-н Стефанов, заповядайте.  

 

 Пл. Стефанов – член на УыС на „Електроразпределение Север“ АД и „Енерго-

Про Продажби“ АД: 

 Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми членове на 

работната група, запознахме се с доклада. Споделяме направените констатации относно 

повишеното потребление и промените в пазарната обстановка. Промените в цените на 

обществения доставчик и на прогнозната пазарна цена са коректно отразени в 

ценообразуващите елементи, съответно и на крайния снабдител и разпределителното 

дружество. В тази връзка нямаме забележки по доклада. Благодаря Ви. 
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Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

 Благодаря Ви, г-н Стефанов. И отиваме към последния участник в днешното 

открито заседание. Това е г-жа Галя Тодорова, която е управител на „ЕСП Златни пясъци“ 

ООД. Дали е тук? Заповядайте, г-жо Тодорова, слушаме Ви. 

 

Г. Тодорова – управител на „ЕСП Златни пясъци“ ООД: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми членове на 

работната група, запознахме се с изготвения от работната група доклад. Считаме, че 

реакцията на Комисията е своевременна. Приветстваме нейното решение. Нямаме 

възражения по доклада и благодарим за решението. Благодарим за решението. 

  

Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Благодаря, г-жо Тодорова. Дали има друг представител на енергийните дружества 

от сектор „Енергетика“, който би желал да вземе думата? Няма такива. 

Ще се обърна към работната група. Въпреки че почти всички участници изразиха 

задоволство от изготвения доклад, все пак, г-н Младеновски, имате думата. Там, където 

имаше някои бих казал препоръки, дали ще вземете отношение? 

 

Пламен Младеновски – директор на дирекция „Електроенергетика и 

топлоенергетика“: 

Г-н Председател, така или иначе закъсняваме с провеждането на обсъжданията, по-

добре е, ако искате, след общественото обсъждане тогава, да не се повтарям сега. 

 

 Доц. д-р Ив. Н. Иванов: 

Правилно. Действително г-н Младеновски, както вероятно може би и други от 

членовете на работната група, ще вземат думата след общественото обсъждане, защото 

иначе ще се получи едно повторение на становището, което трябва да бъде изложено. Така 

че подкрепям казаното от г-н Младеновски. 

Преди да закрия това заседание, по  протокол трябва отново да оповестя, че срокът 

за представяне на становища е до 12:00 часа на 23.12.2024 г. и че насрочвам закрито 

заседание на Комисията, на което Комисията ще излезе с решение по въпроса за цените на 

електрическата енергия от 01.01.2025 г., на самия ден 01.01.2025 г. Тогава Комисията ще 

проведе своето закрито заседание за финалното решение. 

С това закривам четвъртото заседание в Комисията. Имам предложение към 

участниците в откритото заседание, като представители на енергийните дружества, ако е 

възможно, да останат в залата, за да чуят изразените становища по време на общественото 

обсъждане. 

Благодаря Ви за участието. 

 

 

Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 

нейната администрация 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 01.01.2025 г. за приемане на решение относно 

изменение на цените на електрическата енергия, утвърдени с Решение № Ц-17 от 

30.06.2024 г. на Комисията за енергийно и водно регулиране. 
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Приложения: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-13-01-21/13.12.2024 г. до 

заинтересованите страни; 

2. Пълномощно на Щерю Радев - пълномощник на „Електроразпределение Юг“ 

ЕАД и „ЕВН България Електроснабдяване“ ЕАД. 

 

 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:     ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                  ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  А. Йорданов 

 

.................................................     ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  Б. Голубарев 

                    РОСИЦА ТОТКОВА 

         
 

 

Протоколирал: 

 

 А. Фикова - главен експерт 

 


